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---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

OPENING
1. Opening en vaststellen concept-agenda

Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
Conform.

2. Mededelingen
 Wethouder Heijkoop bedankt de heer Buchinhoren voor zijn inzet de afgelopen jaren en 

wenst hem veel succes in zijn nieuwe uitdaging bij de gemeente Breda. De heer Van Maanen 
laat weten dat mevrouw Klink zijn functie per 1 april zal overnemen.

 De heer Van Maanen geeft een terugkoppeling van het werkbezoek aan Groningen. Ze 
werken daar met een talentenperron (regionaal werkcentrum) en een brede toegang. Beide 
onderwerpen zijn interessant om ook hier te verkennen vanwege de ombuigingsopdracht. 
Wethouder Heijkoop stelt voor om wethouder van Die hiervoor goed in positie te brengen. 

Alblasserdam / Dordrecht / Hardinxveld-Giessendam / Hendrik-Ido-Ambacht / Papendrecht / Sliedrecht / Zwijndrecht
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Het is ook van belang om de bijzondere positie van Gorinchem, Molenlanden en Hoeksche 
Waard te erkennen in deze ontwikkeling.

 De heer Van Maanen laat weten dat niet volledige bedrag van de regiodeal is toegekend. De 
GR Sociaal heeft middelen voor vier projecten aangevraagd. Wethouder Paas heeft in zijn 
eigen college verschillende opties besproken, waaronder de kaasschaafmethode of het 
aanvullen van het bedrag door gemeenten. Wethouder Heijkoop laat weten dat de 
kaasschaafmethode geen wenselijke methode is en dat dit ook in de stuurgroep kenbaar 
moet worden gemaakt. Er wordt geconstateerd dat er geen portefeuillehouder sociaal domein 
in de stuurgroep zit.

 Wethouder van Benschop laat weten dat het belangrijk is om een goed proces te doorlopen, 
de verwachting is namelijk dat er een aantal projecten gaan afvallen. Bovendien zitten er ook 
projecten bij van onderwijs en ondernemers. 

 De heer Van Maanen vraagt aandacht voor de pilot publieke mobiliteit waar ook Stroomlijn 
een onderdeel van uitmaakt. Deze pilot wordt verder toegelicht tijdens het bestuurlijk overleg 
mobiliteit van Smart Delta Drechtsteden. De leden van het AB ontvangen hier vandaag een 
uitnodiging voor.

 Wethouder van Benschop vraagt naar de stand van zaken omtrent Powerful Ageing. Ze laat 
weten dat bij valpreventie 80 euro aan fysiotherapeuten wordt geboden. De heer 
Buchinhoren laat weten dat het niet de bedoeling is om concurrentie aan te gaan op de 
verschillende programma's. Zes gemeenten starten in de loop van april met de pilot.   

3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Conform.

BESPREEKSTUKKEN
4. AB presentatie – Inburgering

Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende besproken:
 Mevrouw Winkler, afdelingshoofd inburgering en impuls, geeft een presentatie over 

statushouders. 
 Ze laat weten dat de SDD deelneemt aan een 'community of practice' over gezinsmigranten. 

Deze wordt georganiseerd door Divosa en vandaag is de SDD gastheer van dit overleg.
 De groep gezinsmigranten is een heterogene groep. Ze komen uit alle landen. Het zijn veelal 

kwetsbare mensen. Op dit moment is het team bezig met ongeveer 700 gezinsmigranten. 
Het is heel lastig om in te schatten hoeveel er komen en wanneer ze komen.

 De nieuwe wet Inburgering is gestart in 2022. Dit jaar zijn er voor het eerst mensen in hun 
derde jaar. Op dit moment zijn er ruim 1600 statushouders in het bestand, dit is ongeveer 
25% van het totale bestand. Dit is exclusief gezinsmigranten, want zij ontvangen geen 
uitkering.   

 Wethouder Oelfke-Ten Seldam vraagt of mensen tijdens het inburgeringstraject mogen 
werken. Het antwoord is ja.

 Wethouder van Benschop vraagt naar de cijfers van de statushouders die vallen onder de 
oude wet. Wethouder Heijkoop laat weten dat de oude wet geen goede wet was. De mensen 
die onder deze wet inburgering doen of hebben gedaan hebben dit niet per se succesvol 
afgerond. Sommige zijn zelfs door het traject geëindigd met schulden. 

 Mevrouw Winkler benoemt een aantal belangrijke uitdagingen voor statushouders, 
waaronder taal, cultuur, gezagsverhoudingen en het ontbreken van werkritme.
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 Wethouder de Meij vraagt of er regio's zijn die excelleren in het ontwikkelen naar werk van 
statushouders. Mevrouw Winkler laat weten dat het vaak de regio's zijn die een AZC hebben. 

 Wethouder de Meij vraagt naar de problemen van het huidige samenwerkingsconstruct op 
basis van dienstverleningsovereenkomsten (DVO's). Op dit moment nog bezig met het DVO 
voor 2024, waarin goedkeuring wordt gevraagd voor een stijging van het aantal FTE. De 
taakstelling voor het aantal statushouders stijgt, dus het voorstel is om het aantal 
consulenten mee te laten groeien. 

 Wethouder Heijkoop vraagt om een evaluatie van de huidige werkwijze en te onderzoeken 
wat de beste vorm van organiseren is. Wethouder de Meij vult aan dat hij graag ziet dat de 
oorspronkelijke intenties en afspraken worden vergeleken met de ervaring van de afgelopen 
jaren. Wethouder Paas geeft aan dat het AB afgelopen oktober de evaluatie over de nieuwe 
wet inburgering heeft besproken. In deze evaluatie worden verschillende voorstellen voor 
optimalisatie gedaan. De heer Van Maanen zegt toe een bestuurlijke opdracht uit te werken 
waarin op basis van de huidige evaluatie en ervaringen onderzoek wordt gedaan naar een 
nieuwe vorm van organiseren. Dit wordt samen met de lokale beleidsadviseurs opgepakt.  

 Wethouder Paas laat weten dat de scheidslijn met maatschappelijke begeleiding diffuus is, 
omdat we allemaal hetzelfde doel nastreven. 

 De heer Van Maanen geeft aan dat er dingen verbeterd kunnen worden zoals een betere 
overgang van de impuls naar de reguliere groep en meer lokaal verbinden.

 Wethouder de Deugd laat weten dat in het project Kansrijk Alblasserdam nu ook gekeken 
wordt naar deelname van statushouders. 

 Mevrouw Winkler geeft aan dat ongeveer 75% van de asielzoekers uit veilige landen komt. 
Deze asielzoekers worden meestal geen statushouders. De lokale AZC's krijgen 
waarschijnlijk 75% asielzoekers uit onveilige landen. Deze asielzoekers hebben een grote 
kans op statushouderschap. 

 Wethouder Heijkoop laat weten dat het nog niet is geregeld dat een asielzoeker die hier 
werkervaring op doet ook hier kan blijven. Dat is op dit moment wettelijk niet mogelijk. 
Wethouder Benschop vult aan dat de intentie voor deze werkwijze wel is vastgelegd, waarbij 
het uitgangspunt is voor plaatsing in de eigen regio. Wethouder de Meij laat weten dat de 
gemeente Zwijndrecht volgende week de intentieovereenkomst gaat ondertekenen.

 Mevrouw Winkler laat weten dat het regionale mobiliteitsteam Kickstart zich verbindt met de 
AZC’s. Wethouder Paas geeft aan dat gemeenten zelf ook aan het kijken zijn hoe ze zich 
verbinden met de AZC’s en hij is bang voor dubbelingen. Hij wenst een uniforme werkwijze 
met regionale afspraken voor de SDD en het lokale veld. 

 Wethouder van Benschop vraagt waarom de impulsgroep als aparte groep wordt behandeld. 
Soms heeft het meer effect om mensen zo snel mogelijk onderdeel te maken van het 
reguliere systeem. Mevrouw Winkler laat weten dat het ook te maken heeft met de druk op 
begeleiding. Statushouders die inburgeren op basis van de nieuwe wet krijgen al meer 
begeleiding op individuele basis. De heer Van Maanen vult aan dat de SDD actief bezig is 
om statushouders te stimuleren. Mevrouw Winkler geeft aan op zoek te zijn naar werkgevers 
en ondernemers die bereid zijn om met statushouders te werken.

5. AB voorstel – Stand van Zaken Energietoeslag 2023
Voorstel: 
Instemmen met het lokaal overwegen van een verhoging van de ET23 voor de inkomens tot 
120% WSM tot een bedrag van € 1.300 (inclusief ET22-aanvulling). Dit geldt voor de gemeenten 
die thans een lager ET23-bedrag hanteren: Alblasserdam, Dordrecht, Hendrik-Ido-Ambacht en 
Papendrecht.

Besluit:
Conform, met aangepast beslispunt. 

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder Heijkoop laat weten dat de budgetten ruimschoots toereikend zijn, waarschijnlijk 

vanwege de vermogenstoets. Het geld is van de gemeenten en de SDD haalt alleen op wat 
het nodig heeft.  

 Wethouder Deugd geeft aan dat er geen ambtelijk vooroverleg heeft plaatsgevonden. 
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 Wethouder Heijkoop laat weten dat het een lokale afweging is. Vanuit het DB wil hij 
meegeven dat er een wens is voor enige uniformiteit vanwege de uitvoeringskosten.

 Wethouder Paas stelt voor om het beslispunt aan te passen. Er wordt afgesproken om een 
aangepast beslispunt rond te mailen.

 De heer Van Maanen laat weten dat het wenselijk is om snel uitsluitsel te geven indien de 
verhoging in april moet worden uitbetaald. 

 Wethouder Heijkoop geeft aan dat voor de gemeente Dordrecht geen nieuw besluit nodig is 
omdat het past dit binnen kaders van het eerder genomen raadsbesluit.

 Wethouder van Erk geeft ook aan de ruimte te hebben om de tweede tranche te 
maximaliseren. 

6. Mondelinge bespreking – Stand van zaken BO toekomstbestendig sociaal domein
 Wethouder de Meij geeft een toelichting op de stand van zaken van de bestuurlijke opdracht. 

Een deel van beoogde bezuinigingen zijn al verwerkt in de uitgangspuntennotitie. Het rapport 
over spoor 1 is uitgewerkt, maar er moet nog ambtelijk overleg over plaatsvinden. Dat vindt 
volgende week plaats. Er wordt toegewerkt naar het AB van 28 maart. Een eerste beeld van 
het laaghangende fruit zijn maatregelen die direct inwoners raken. 

 Wethouder de Meij geeft voorbeelden van uitwerkingsopdrachten in spoor 2 waaronder 
verregaande digitalisering, samenwerking met Drechtwerk, samenwerking met DG&J en 
samenwerking met gemeenten, waaronder inburgering.

 De heer Van Maanen geeft aan dat gemeenten heel verschillend bezig zijn met ombuigingen. 
Dit maakt het voor een GR enorm lastig om een pakket aan maatregelen neer te leggen. 
Wethouder Heijkoop doet een appel op de leden van het AB om elkaar vast te houden in het 
traject. 

 De heer Van Maanen geeft mee dat er 1 sociaal domein is waarin we gezamenlijk opereren. 
Wethouder Hendriksen geeft aan dat de lokale bezuinigingen net worden besproken op de 
tafel van het AB.

 Wethouder de Meij geeft aan dat de GR Sociaal serieus op zoek is naar mogelijkheden om 
efficiënter te werken. Dit betekent een zorgvuldig proces, waarin we als AB verantwoordelijk 
zijn voor het maken van verstandige keuzes. 

TER KENNISNAME
7. Voorraadlijst DB en AB GR Sociaal

Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

Naar aanleiding van de voorraadlijst wordt het volgende besproken:

8. Ingekomen stukken
Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

Naar aanleiding van de voorraadlijst wordt het volgende besproken:
 Wethouder Paas geeft aan teleurgesteld te zijn in het besluit van de gemeente Dordrecht 

over de raadsadviescommissie. Wethouder van Erk geeft aan dat de officiële procedure is 
doorlopen met helaas een teleurstellend resultaat. Wethouder Paas wenst de teleurstelling te 
benoemen in de brief aan de gemeenteraad van Dordrecht. Wethouder Heijkoop is het hier 
niet mee eens omdat het niet rol zuiver is. Mevrouw Reedijk zegt toe een afsluitende brief op 
te stellen voor alle gemeenteraden.   

9. Uitgegane stukken
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Voorstel: 
Ter kennisname

Besluit: 
Conform. 

AFSLUITING
10. Rondvraag en afsluiting

 Wethouder de Deugd wenst graag een update over de herijking van de Partcipatiewet. Er 
wordt afgesproken om hier de volgende vergadering bij stil te staan. 

Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur op 28 maart 2024

 
drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop 
secretaris voorzitter
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